

October 15, 2017

19th Sunday after Pentecost / Ss. Cyprian and Justina / Tone 2

15 октября 2017 года

Неделя 19 по Пятидесятнице. Сщмч. Киприана и мц. Иустинны. Глас 2.

VESPERS variables

Sources:

<http://www.saintjonah.org/lit/>

<http://days.pravoslavie.ru/Days/>

<http://posledovanie.ru/posledovaniya/posledovaniya-2017/>

<http://www.patriarchia.ru/bu/2017-10-15/>

<http://azbyka.ru/days/>

Saturday October 14, 2017 Protection of the Most Holy Theotokos	14 октября 2017 года Суббота. Покров Пресвятой Богородицы.
At the 9th hour: Festal Troparion Festal Kontakion	На часах – тропарь и кондак праздника
Glory to the Father, and to the Son, and to the Holy Spirit.	Слава Отцу и Сыну и Святому Духу.
Troparion of the Feast, Tone 4: Today we Orthodox people joyfully celebrate / thy glorious coming among us, O Mother of God, / and gazing upon thy most pure image, we say with compunction: / Shelter us with thy most precious protection, / and deliver us from all evil, / and pray to thy Son, Christ our God, / that He save our souls.	Тропарь праздника, глас 4: Днесь благовернни людие свѣтло празднуем,/ осеняёми Твойм, Богомати, пришествием,/ и к Твоему взирающе пречистому образу, умилъно глаголем:/ покрый нас честным Твойм Покровом/ и избáви нас от всякаго зла,/ молящи Сына Твоего, Христá Бóга нашего,// спасти души наша.
Both now and ever, and unto the ages of ages. Amen.	И ныне и присно и во веки веков. Аминь.
Theotokion from the Horologion	
Kontakion of the Feast, tone 3 Today the Virgin doth stand before us in church, / and with the choirs of saints invisibly prayeth for us to God. / Angels worship with hierarchs, / apostles rejoice with prophets, / for the Theotokos prayeth for us to the pre-eternal God.	Кондак храма: Кондак, глас 3. Дéва днесь предстоит в цéркви/ и с лики святых невидимо за ны молится Бóгу,/ Ангели со архиерéи покланяются,/ апостоли же со прорóки ликовствуют:// нас бо ради молит Богородица Превечного Бóга

VESPERS variables

October 15, 2017 19th Sunday after Pentecost / Ss. Cyprian and Justina / Tone 2	15 октября 2017 года Неделя 19 по Пятидесятнице. Сщмч. Киприана и мц. Иустинны. Глас 2.
--	--

Vespers	Вечерня
Blessed is the man.	«Блажен муж» – кафизма вся.
Little litany	Затем ектения малая.
Lord I have Cried, Tone 2, on 10: Octoechos 6; Martyrs 4 (Through priestly anointing); G: Martyrs (Thou didst truly spurn); N: Sunday Dogmatic in the tone of the week.	На «Господи, воззвах» стихиры на 10: воскресные, глас 2-й – 6, и святых, глас 4-й – 4 (первая стихира – дважды). «Слава» – священномученика, глас 2-й: «Учёния прёлесть и знание...», «И ныне» – догматик, глас тот же: «Прейде сень законная...».
Lord, I Have Cried:	Господи, воззвах, ГЛАС 2:
Reader: In the 2 nd Tone: Lord, I have cried unto Thee, hearken unto me. Choir: Lord, I have cried unto Thee, hearken unto me; hearken unto me, O Lord. Lord, I have cried unto Thee, hearken unto me; attend to the voice of my supplication, when I cry unto Thee. Hearken unto me, O Lord. Let my prayer be set forth as incense before Thee, the lifting up of my hands as an evening sacrifice. Hearken unto me, O Lord.	Лик: Гóсподи, воззвáх к Тебé, услы́ши мя. / Услы́ши мя, Гóсподи. Гóсподи, воззвáх к Тебé, услы́ши мя: / вонмí глáсу молéния моегó, / внегдá возвзвáти ми к Тебé. / Услы́ши мя, Гóсподи. Да испрáвится молýтва моя, / яко кадíло пред Тобóю, / воздéяние рукú моéю / – жéртва вечéрня. / Услы́ши мя, Гóсподи.
	Стихиры воскресные, глас 2:
Stichos: Bring my soul out of prison, that I may confess Thy name.	Изведí из темníцы дўшу моó, / исповéдатися ýмени Твоемý.
Come let us worship God the Word, / begotten of the Father before all ages, / incarnate of the Virgin Mary; / for having endured the Cross, he was handed over for burial, / as he himself had wished, / and having risen from the dead he saved me, / the whole man, / who hath gone astray.	Прéжде век от Отцá Рóждшемуся Бóжию Слóву, / Воплощемуся от Дéвы Марíи, / приидíте, поклонíмся: / кréст бо претерпéв, / погребéнию предадéся, яко Сам восхотé: / и Воскрéсе из мéртвых, / спасé мя заблуждáющаго человéка.
Stichos: The righteous shall wait patiently for me, until Thou shalt reward me.	Менé ждут прáведницы, / дónдеже воздáси мне.
Christ our Saviour by nailing the record against us to the Cross / hath blotted it out, / and destroyed the might of death. / We worship his Arising on the third day.	Христóс Спас наш, / éже на ны рукописáние пригвоздíв на Крестé заглáди, / и смéртную держáву упразднý: / поклоняéмся Егó Триднéвному Воскресéнию.
Stichos: Out of the depths have I cried unto Thee, O Lord, / O Lord, hear my voice.	Из глубины воззвáх к Тебé, Гóсподи, / Гóсподи, услы́ши глас мой.

<p>With the Archangels let us hymn the Resurrection of Christ; / for he is the Redeemer and the Saviour of our souls; / and he is coming again / with great glory and mighty power / to judge the world which he hath fashioned.</p>	<p>Со Архангелы воспойм Христово Воскресение: / Той бо есть Избавитель и Спас душ наших, / и в славе страшней и крепцей силе, / паки грядет судити миру, Егоже создá.</p>
<p>Stichos: Let Thine ears be attentive, / to the voice of my supplication.</p>	<p>Да бýдут уши Твой / внёмлюще гласу моления моего.</p>
<p>An Angel proclaimed thee, the crucified and buried Master, / and said to the women; / ‘Come, see where the Lord lay. / For as He foretold, He hath arisen as all-powerful’. / Therefore we worship Thee, the only Immortal One. / O Christ, giver of life, have mercy on us.</p>	<p>Тебé Распёншагося и Погребённого, / Áнгел проповéда Владыку, и глагóлаше женам: / приидите вíдите, идёже лежáше Господь: / Воскрéсе бо, якоже речé, яко Всесíлен. / Тémже Тебé поклоняéмся Единому Безсмéртному: / Жизнодáвче Христé, помíлуй нас.</p>
<p>Stichos: If Thou shouldest mark iniquities, O Lord, O Lord, who shall stand? / For with Thee there is forgiveness.</p>	<p>Áще беззакония нáзиши, Гóсподи, Гóсподи, кто постоит? / Яко у Тебé очищение есть.</p>
<p>By thy Cross thou hast destroyed the curse of the tree; / by thy burial thou didst slay the might of death; / by thine Arising thou hast enlightened mankind; / wherefore we cry out to thee; / ‘O Christ, our God and Benefactor, / glory be to thee!’</p>	<p>Крестом Твойм упразднил есý, / юже от дре́ва клятву, / погребёнием Твойм умертвил есý смерти держáву: / востáнием же Твойм просветил есý род человéческий. / Сего ради вопиéм Ти: / Благодéтелю Христé Бóже наш, слáва Тебé.</p>
<p>Stichos: For Thy name's sake have I patiently waited for Thee, O Lord; my soul hath patiently waited for Thy word, / My soul hath hoped in the Lord.</p>	<p>Íмене ради Твоегó потерпéх Тя, Гóсподи, потерпé душá моя в слóво Твоé, / уповá душá моя на Гóспода.</p>
<p>The gates of death opened unto thee in fear O Lord, / and the gate-keepers of Hades were terrified at the sight of thee, / for thou hast smashed the gates of brass, / and crushed the bars of iron to powder, / leading us out of the darkness and shadow of death / renting asunder our bonds.</p>	<p>Отверзóшаяся Тебé, Гóсподи, / стрáхом вратá смéртная, / врátницы же áдовы вíдевше Тя, убóящася: / вратá бо мéдная сокрушил есý, / и верéй желéзныя стерл есý, / и извéл есý нас от тьмы и сéни смéртныя, / и узы нáша растерзál есý.</p>
<p>four of the saints: Tone 4:</p>	<p>Стихиры святых: Глас 4, подобен: «Яко добля...»:</p>
<p>Stichos: From the morning watch until night, from the morning watch, / Let Israel hope in the Lord.</p>	<p>От стрáжи утренния до нόщи, от стрáжи утренния, / да уповаёт Израиль на Гóспода.</p>
<p>Through priestly anointing and the blood of martyrdom / didst thou draw nigh unto God, O most perfect and all-glorious Cyprian, / flower of nature and adornment of eloquence, / summit of wisdom, measure of the correctness of the dogmas, / most harmonious rightness of</p>	<p>Свящéнническим помáзанием и мученическою крóвию/ Бóгу приблíжился есý,/ совершеннейше Киприáне всеславне,/ цвёте естествá, доброто словéс,/ мудрости верхóвниче,/ правости догмáтов мéрило,/ канóнов всеслýчная правотá// и Церквéй</p>

the canons // and magnificence of the Churches. Twice	благолéпие. дважды
Stichos: For with the Lord there is mercy, and with Him is plenteous redemption; / And He shall redeem Israel out of all his iniquities.	Я́ко у Гóспода мíлость, и мнóгое у Него избавléние, / И Той избáвит Израиля от всех беззакóний егó.
Through priestly anointing...	Свяще́нническим помáзанием
Stichos: O praise the Lord, all ye nations; / Praise Him all ye peoples.	Хвали́те Гóспода вси язы́цы, / Похвали́те Его вси людие.
O most honorable Cyprian, / thou glory of athletes and crown of martyrs, / by thy discourses thou didst persuade the divinely wise / to maintain their courage most valiantly / when confronted with imprisonment, bondage and divers tortures, / the stripping of their bodies, / binding and most cruel frost, // and finally wounding and death.	Стрáждущим благослáвие, мúчеником венéц подписьá, / увéрил есý Богомúdryя дерзати дóблестеннейше/ на разлýчныя мúки и ýзы, / и темníцы, и телéс обнажéния, / и вязáния, и стúдени лютéйшия, / и на рáны, и смéрть послежде, // Киприáне всечéстне.
Stichos: For He hath made His mercy to prevail over us, / And the truth of the Lord abideth forever.	Я́ко утверди́ся мíлость Его на нас, / И истина Господня пребывае́т во век.
Opposing the spells of the demons / with hymns to the Spirit and the sign of the Cross, / thou didst preserve thy virginity / and didst offer thyself to Christ as a most sacred sacrifice / O unvanquished martyr. / Wherefore, thou hast received crowns of victory, O Justina, // thou adorned splendor of virgins and martyrs.	На чаровáния дéмонская/ пéсньми Дúха и Крестá знáмением противльшися, / дéвство соблюда есý/ и мúченица непобедимая привелáся есý Христú, / свяще́ннейшее заколéние. / Тем получила есý венцы побéдныя, Иустíно, // дéвам и мúчеником украшéная свéтлость.
Tone 2:	Глас 2:
Glory to the Father, and to the Son, and to the Holy Spirit.	Слáва Отцу и Сыну и Святому Дúху.
Thou didst truly spurn the falsehood and lore of idolatrous teaching, / and didst arm thyself for salvation with the sword of the Cross, / O most blessed Cyprian; / and discarding thy books of sorcery, / thou didst put off the old man; / and the divine knowledge of the consubstantial Trinity dwelt within thee, / Whom do thou beseech with the angels, O hierarch, // that we may be saved.	Учéния прéлесть и знáние íдолов отвéргл есý истиинно/ и Крестá одéялся есý оружием на спасéние, / Киприáне всеблажéнне, / повéрг книги волшéбныя, / человека отложил есý вéтхаго, / и всeliлся в тя Богознáние Трóицы Еиносúщныя: // Сию молý, иерárше, со Ангелы, ёже спастися нам.
Both now and ever, and unto the ages of ages. Amen.	И ныне и прýсно и во вéки векóв. Амíнь.
B2 Dogmatic Theotokion:	Богородичен Догмáтик:

The shadow of the law hath passed now that grace hath come, / for as the Burning Bush was not consumed, / so didst thou bear a Child O Virgin / and remained a Virgin; / instead of a pillar of fire, the Sun of righteousness hath dawned, / instead of Moses, Christ, the salvation of our souls.	Прéйде сень закónная, / благодáти пришёдши: / якоже бо купинá не сгарáше опалáема: / тákо Дéва родилá есý, / и Дéва пребылá есý. / Вмéсто столпá óгненного, / Пráведное возсíя Сóлнце: / вмéсто Моисéя, Христóс, / Спасéние душ нáших.
Entrance, Prokeimenon of the day.	Вход. Прокимен дне.
Deacon: Let us attend.	Диакон: Бóнmem.
Priest: Peace be unto all.	Иерей: Мир всем.
Reader: And to thy spirit.	Чтец: И дúхови твоему.
The prokimenon for the Vespers: On Saturday evenings, in tone 6:	Прокимны на вечерне: В субботу вечером, глас 6:
Deacon: The Lord is King, He is clothed with majesty.	Диакон: Господь воцарýся, / в лéпоту облечéся.
Choir: The Lord is King, He is clothed with majesty.	Лик: Господь воцарýся, / в лéпоту облечéся.
Deacon: The Lord is clothed with strength and He hath girt Himself.	Диакон: Стих: Облечéся Господь в сíлу и препоясася.
Choir: The Lord is King, He is clothed with majesty.	Лик: Господь воцарýся, / в лéпоту облечéся.
Deacon: For He established the world which shall not be shaken.	Диакон: Стих: Ѝбо утвердý вселéнную, яже не подвижится.
Choir: The Lord is King, He is clothed with majesty.	Лик: Господь воцарýся, / в лéпоту облечéся.
Deacon: Holiness becometh Thy house, O Lord, unto length of days.	Диакон: Стих: Дóму Твоему подобáет святыня, Гóсподи, в долготу дний.
Choir: The Lord is King, He is clothed with majesty.	Лик: Господь воцарýся, / в лéпоту облечéся.
Deacon: The Lord is King:	Диакон: Господь воцарýся.
Choir: He is clothed with majesty.	Лик: В лéпоту облечéся.
	Ектени́я сугúбая: Сподóби, Гóсподи: Ектени́я проси́тельная:
At the Litya	На литии стихира храма и Богородичные стихиры Павла Аморрейского, глас 6-й (см. на «Господи, возвзах» в воскресной службе 2-го гласа в Октоихе, без стихов). «Слава, и ныне» – его же стихира, глас тот же: «Рáдуйся, Непостыдная Предстáтельнице...».

	Примечание. Допустимо стихиры на литии петь следующим образом: стихира храма; «Слава» – святых, глас 8-й: «Иже злобы прёжде...» (см. в Минее на стиховне утрени), «И ныне» – Богородичен воскресный, глас тот же: «Безневестная Дёво...»
	Спаси, Бóже, люди Твоя
Aposticha	Стихиры на стиховне
The first sticheron is sung. Then reader reads verses with sticheros.	Первая стихира поется без стиха. Далее чтец читает стихи стихири.
Octoechos; G: Martyrs (Let us praise Cyprian); N: Theotokion, Tone 2 (O new wonder).	На стиховне стихиры воскресные, глас 2-й. «Слава» – священномученика, глас тот же: «Светильника Богосиянного...», «И ныне» – Богородичен воскресный, глас тот же: «О, чудесе новаго...»
The Resurrection Aposticha, tone 2:	На стиховне стихиры Воскресны, глас 2:
Thy Resurrection, O Christ our Saviour, / hath enlightened the whole universe; / and thou hast called back thine own creation. / O All-powerful Lord, glory be to thee!	Воскресение Твоé, Христé Спа́се, / всю просветí вселéнную, / и призвáл есí Твоé создáние: / Всесíльне Гóсподи, слáва Тебé.
Stichos: The Lord is King, He is clothed with majesty.	Стих 1: Госпóдь воцарýся, / в лéпоту облечéся.
Nullifying the curse of the tree through a tree, O Saviour, / thou didst slay the might of death by thy burial, / enlightening our race by thine Arising; / wherefore we cry out to thee; / ‘O Giver of life, Christ our God, / glory be to thee!’	Дрéвом Спа́се упразднíл есí, / юже от дрéва клáтву, / держáву смéрти погребéнием Твойм умертвíл есí, / просветíл же есí род наш востáнием Твойм. / Тéмже вопиéм Тебé: / Животодáвче Христé Бóже наш, слáва Тебé.
Stichos: For He hath established the world which shall not be shaken.	Стих 2: Ѝбо утверди́ вселéнную, / яже не подвижется.
Appearing nailed to the Cross, O Christ, / thou hast altered the beauty of all created things; / and while the soldiers showed their inhumanity by piercing thy side with a lance, / the Hebrews asked that thy tomb be sealed, / not understanding thy power; / but in thy merciful compassion thou didst accept burial and rise on the third day. / O Lord, glory be to thee!	На крестé явлýся Христé пригвождáемъ, / изменил есí добро́ту здáний: / и безчеловéчие úбо вóини показу́юще, / копи́ем рéбра Твоя прободóша, / евреи же печатати грóба проси́ша, / Твоей влáсти не вéдущe. / Но за милосéрдие утрóб Твойх, / приéмый погребéние, и триднéвен Воскресýй / Гóсподи слáва Тебé.
Stichos: Holiness becometh Thy house, O Lord, unto length of days.	Стих 3: Дóму Твоéму подобáет святыня / Гóсподи, в долготú дний.
For the sake of mortal mankind, / O Christ Giver of life, / thou didst willingly endure the Passion; / and as all-powerful thou didst descend into Hades, / snatching from the hand	Животодавче Христé, вóлею страсть претерпéвый смéртных ráди, / во ад же снизшéд яко сýлен, / тамо Твоего пришéствия ожидающая, / исхýтив яко от

of the mighty one / the souls of those who awaited therein thy coming / granting them to dwell in Paradise instead of Hades, / vouchsafe also unto us who glorify thine Arising on the third day / the pardon of our iniquities and thy great mercy.	звéря крéпкаго, / рай вмéсто áда жýти даровáл есý. / Тéмже и нам слáвящим триднéвное Твоé востáние, / дáруй очищéние грехóв, / и вéлию мýлость.
tone 2:	Стихíра свяшенному́ченика, глас 2:
Glory to the Father, and to the Son, and to the Holy Spirit.	Слáва Отцú и Сыну и Святóму Дúху.
Let us praise Cyprian, / the divinely brilliant lamp, / the conversor with Paul and sharer of his labors; / for he dwelleth with the angels, / having received a crown of incorruption from the one God, // and he prayeth that our souls be saved.	С ветíльника Богосияннаго,/ Пáвлова собесéдника и делом сопричастника,/ Киприáна восхвáлим:/ со Áнгелы бо веселýтся,/ приым венéц нетлéния от Едýнаго Бóга,// и мóлится спастíся душам нáшим.
Both now and ever, and unto the ages of ages. Amen.	И нýне и прýсно и во вéки векóв. Амýнь.
C2 Theotokion: O new wonder greater than all the wonders of old! / For who hath ever known a mother to give birth without having known a man, / and to bear on her arm Him Who sustaineth all creation? / Yet it was the will of God to be born. / O all-pure one, who carried Him as an infant in thy embrace / and towards Whom thou hast gained a mother's freedom of supplication: / cease not to pray in behalf of those who honor thee, / that He have compassion and save our souls.	Богородичен: О чудесé нóваго всех дрéвних чудéс! / Кто бо познá Мáтерь, без мýжа рóждшую / и на рукú носящую всю тварь Содержáщаго; / Бóжие есть изволéние Рóждшееся. / Егóже яко Младéнца Пречíстая, / Твойма рукáма носíвшая, / и мáтернее дерзновéние к Немý имúщая, / не престáй молящи о чтующих Тя, / ущéдрити и спасти дúши нáша.
Then, Now lettest Thou Thy servant depart Trisaglon through Our Father.	Также, Нýне отпущаёши и Трисвятое. По Отче наш:

After the blessing of the loaves / По Трисвятом На благословении хлебов

(at Vigil) **Troparia:** O Theotokos and Virgin x3 «Богородице Дево...» (3)

(at Great Vespers) **Troparia: По Трисвятом –**

<ul style="list-style-type: none"> - If it is one of the great feasts, we sing the Troparion of the feast thrice. - If it is a Sunday coinciding with some other feast, we sing the resurrectional troparion once, then Glory to the Father, then the troparion from the Menaion, then Both now and ever, then the appointed Theotokion. 	<ul style="list-style-type: none"> - Если один из великих праздников поем тропарь праздника трижды. - В субботу вечера, когда есть другой праздник поем воскресный тропарь единожды, затем Слава, затем тропарь из Минеи, далее И ныне и Богородичен.
E1 Resurrectional troparion, tone 2: When Thou didst descend unto death, O Life Immortal, / then didst Thou slay Hades with the lightning of Thy Godhead. / And when Thou	Тропарь Воскрéсен, глас 2: Егдá снизшéл есý к сméти, Живóте БезsméртныЙ, / тогдá ад умертвýл есý блистáнием Божествá. / Егдá же и

didst also raise the dead out of the nethermost depths, / all the Hosts of the heavens cried out: / 'O Life-giver, Christ our God, glory be to Thee'.	умéршия от преиспóдних воскresíл есý, / вся Сíлы Небéсныя взыváху: / Жизнодáвче, Христé Бóже наш, слáва Тебé.
Glory to the Father, and to the Son, and to the Holy Spirit.	Слáва Отцú и Сыну и Святóму Дúху.
Tone 4: As thou didst share in the ways of the apostles / and didst occupy their throne, / thou didst find thine activity to be a passage to divine vision, / O divinely inspired one. / Wherefore, ordering the word of truth, / thou didst suffer for the Faith even to the shedding of thy blood, / O hieromartyr Cyprian. / Entreat Christ God, // that our souls be saved.	Тропárь сщмч. Киприáна, глас 4: И нráвом причáстник,/ и престóлом намéстник апóстолом быв,/ дейние обрéл есý, Богодухновéнне,/ и видéния восхóд:/ сего рáди, слóво ýстины исправляя,/ и вéры рáди пострадáл есý дáже до кróве,/ священномúчениче Киприáне,/ молý Христá Бóга// спастíся душám нашим.
Both now and ever, and unto the ages of ages. Amen.	И нýне и прýсно и во вéки векóв. Амýнь.
Resurrectional Dismissal Theotokion Tone 4: The mystery hidden from before the ages / and unknown even to the angels, / through thee, O Theotokos, hath been revealed to those on earth: / God incarnate in unconfused union, / Who willingly accepted the Cross for our sake / and thereby raising up the first-formed man, // hath saved our souls from death.	Богородичен отпустительный: Глас 4: Éже от вéка утаéное / и Ангелом несвéдомое тáинство, / Тобóю, Богорóдице, сúщим на землý явíся Бог, / в неслítном соединéнии воплощаem / и, Крест вóлею нас рáди восприиm, / ýмже воскresíв первоздáнного, / спасé от смéрти дýши наша.

Matins: <i>God is the Lord</i> , Tone 2; Troparia: Resurrection x2; G: Martyrs (<i>As thou didst share in the ways of the apostles</i>); N: Resurrectional Theotokion, Tone 4 (<i>The mystery hidden</i>). After each Kathisma: Sessional hymns from the Octoechos. Polyleos; The Evlogitaria (<i>The assembly of angels was amazed</i>). Hypakoe; Hymns of Ascent; and Prokimenon, Tone 2. Matins Gospel 8, John 20:11-18 (§64). <i>Having beheld the resurrection</i> ; Psalm 50; G: <i>Through the prayers of the apostles</i> ; N: <i>Through the prayers of the Theotokos</i> ; <i>Have mercy on me, O God</i> ; Jesus having risen. <u><i>Save, O God, Thy people.</i></u> <u>Canon</u> : Resurrection 4 Glory to Thy Holy Resurrection, O Lord. Cross & Resurrection 2 Glory, O Lord, to Thy precious	На утрене на «Бог Господь» – тропарь воскресный, глас 2-й (дважды). «Слава» – тропарь священномученика, глас 4-й, «И ныне» – Богородичен воскресный, глас тот же: «Еже от вéка...». Кафизмы 2-я и 3-я. Малые ектении. Седальны воскресные7. Полиелей. «Ангельский собор...». Ипакои, степенны и прокимен – гласа. Евангелие воскресное 8-е. «Воскресение Христово видевше...». По 50-м псалме: «Слава» – «Молитвами апостолов...». Стихира воскресная, глас 6-й: «Воскрес Иисус от гроба...». Каноны: воскресный со ирмосом на 4 (ирмосы единожды), Крестовоскресный на 2, Богородицы (Октоиха) на 2 и святых на 6. Библейские песни «Поем Господеви...». Катавасия «Отверзу уста моя...».
--	---

<p>Cross and Resurrection.</p> <p>Theotokos 2 O Most Holy Theotokos, save us.</p> <p>Martyrs 6 Hieromartyr Cyprian, pray to God for us.</p> <p>Irmos of the Canon of the Resurrection, Tone 2.</p> <p><u>Katavasia, I shall open my mouth.</u></p> <p><u>After Ode 3</u>, Kontakion (<i>Turning from the sorcerous arts</i>) and Ikos; Sessional hymn of the Martyrs (<i>Chastised severely in thy delusion</i>); G/N: Theotokion (<i>Having fallen into greatly tangled perils</i>).</p> <p><u>After Ode 6</u>, Kontakion and Ikos of the Resurrection.</p> <p><u>At Ode 9, More Honorable.</u></p> <p><i>Holy is the Lord, our God.</i></p> <p>Exapostilaria: Resurrection; G: Martyrs (<i>Let us praise Cyprian</i>); N: Resurreccional Theotokion.</p> <p>Praises, Tone 2, on 8: Resurrection 8; G: Gospel Sticheron; N: <i>Most blessed art thou</i>. After the Great Doxology, the Troparion: <i>Having risen</i>; the two remaining Litanies and Resurreccional Dismissal; First Hour.</p>	<p>По 3-й песни – кондак и икос святых, глас 1-й; седален священномученика, глас 8-й (дважды). «Слава, и ныне» – Богородичен Минеи, глас тот же.</p> <p>По 6-й песни – кондак и икос воскресные, глас 2-й.</p> <p>На 9-й песни поем «Честнейшую».</p> <p>По 9-й песни – «Свят Господь Бог наш». Екапостиларий воскресный 8-й. «Слава» – светилен священномученика, «И ныне» – Богородичен воскресного екапостилария.</p> <p>«Всякое дыхание...» и хвалитные псалмы.</p> <p>На хвалитех стихиры воскресные, глас 2-й – 8. «Слава» – стихира евангельская 8-я, «И ныне» – «Преблагословенна еси...».</p> <p>Великое славословие. По Трисвятом – тропарь воскресный: «Воскрес из гроба...».</p>
<p>Hours: Troparia: Resurrection; G: Martyrs; Kontakion: Resurrection.</p>	<p>На часах — тропарь воскресный. «Слава» – тропарь священномученика. Кондак только воскресный.</p>
<p>Liturgy: Beatitudes on 10 Octoechos: 6; Martyrs: 4, from Ode 3.</p> <p><u>After the entrance</u>: Troparia & Kontakia as in <u>Appendix I, B.</u></p> <p>Prokimenon, Tone 2: <i>The Lord is my strength and my song.</i> & Tone 7: <i>Precious in the sight of the Lord.</i></p> <p>Epistle: II Cor. 11:31-12:9 (§194); I Tim. 1:12-17 (§280).</p> <p><i>Alleluia</i>, Tone 2 (Sunday & Martyrs).</p> <p>Gospel: Luke 6:31-36 (§26); John 10:9-16 (§36).</p> <p>Communion Hymn: <i>Praise the Lord in the heavens. & In everlasting remembrance.</i></p> <p>Resurreccional Dismissal.</p>	<p>На Литургии блаженны гласа – 6 и святых, песнь 3-я – 4.</p> <p>По входе – тропари и кондаки:</p> <p>В храме Господском – тропарь воскресный, тропарь священномученика. «Слава» – кондак святых, «И ныне» – кондак воскресный.</p> <p>В храме Богородицы – тропарь воскресный, тропарь храма, тропарь священномученика; кондак воскресный. «Слава» – кондак святых, «И ныне» – кондак храма.</p> <p>В храме святого – тропарь воскресный, тропарь храма, тропарь священномученика; кондак воскресный, кондак храма. «Слава» – кондак святых, «И ныне» – «Предстательство христиан...».</p> <p>Прокимен, аллилуиарий и причастен – воскресные и святых.</p> <p>Апостол и Евангелие – дня и святых.</p>